# BEST OF SARAWAK "KUCHING TC: MYKCH-5DGRP-TR.AK

### **TOUR HIGHLIGHTS**

### **SARAWAK ~ KUCHING**

Heritage Trail Walk - City Tour Cat Monument, MBKS, Carpenter street and temples, Waterfront overlooking Astana, Darul Hana Bridge,

- Borneo Cultures Museum
- Sarawak Cultural Village with 45mins traditional dances performance
- Bau Town / Wind cave
- Bao Ling Shan or Buddha Cave
  - Tasik Biru (Blue Lake)
- Paku Rock Maze
  - Siniawan old town weekend night market
  - (Fri to Sun only)
    Semenggoh Nature Reserve (semi-wild orang Utan)
- Annah Rais Longhouse
- **Kuching Sunset River Cruise** 
  - Main Bazaar Shopping & Local Food Hunt



#### **PACKAGE INCLUSIVE:**

✓ Return economy air ticket by either FLYSCOOT (TR) or AIR ASIA (AK) included airport taxes;

- 04 nights hotel stay based on twin sharing; Tour are conducted in English speaking;
- ✓ Meals provided as per itinerary unless specified;
- ✓ Admission fee as per itinerary;

#### **PACKAGE EXCLUSIVE:**

- Airline onboard seats selection and meals;
- MALAYSIA TOURISM TAX at RM10/ room/ night pay upon hotel check-in;
- Driver & Guide Tipping at RM10 /pax /day;
- $\boxtimes$ TL Tipping SGD2 per pax per day (if any);
- ☑ Personal Travel Insurance (strongly suggested to ) purchase);
- Travel Visa (if any);
- Incidental bill or other personal expenses.

#### Remarks: \*Group size of Min 10 Adults to depart.

\*Sequence of itinerary is subject to change without prior notice. In the event of discrepancy between English and Chinese itineraries, refer to the English version itinerary.

### DAY 1 SINGAPORE X KUCHING

#### (MOB: X / L: X / D: X )

Late evening arrival at Sarawak Kuching international airport. Meet and greet by local representative and transfer to hotel check in

### DAY 2 HERITAGE TRAIL WALK -**BORNEO CULTURES MUSEUM -**SARAWAK CULTURAL VILLAGE

#### (Breakfast / L: local restaurant / D: local restaurant )

After breakfast, depart for short Heritage Trail Walk that takes you on a trip to discover Kuching's old heritage & colonial buildings i.e., Old Court House, Brooke Memorial, Carpenter Street and temples. Stop-by at one of the local coffeeshop which has been operating for more than 30 years to try their signature "opium coffee". Next visit to Borneo Cultures Museum, the museum displays artifacts relating to the history and cultural heritage of Sarawak's local people, as well as others on Borneo island. Then depart to Sarawak Cultural Village, a unique awardwinning living museum offering informative introduction to local cultures and lifestyles. Highlight of the trip is the 45 minutes traditional dances of the various ethnic tribes of Sarawak at the Village theatre. After dinner transfer back to hotel. Free at own leisure.

### DAY 3 BAU TOWN - PAKU ROCK **MAZE – SINIAWAN NIGHT MARKET**

#### (Breakfast / L: local restaurant / D: X)

After breakfast, depart to Bau town, a former gold mining town approximately an hour drive from city. Next visit to Wind Cave, believed to have got its name from the cooling breeze blowing continuously through the cave. Then, drop off at Bao Ling Shan or Buddha Cave. Afternoon, drop off for a leisurely walk at Tasik Biru, a picturesque artificial lake in Bau, Tasik Biru named so because of its unnaturally blue colour which is a result of high level of arsenic. Continue the tour to Paku Rock Maze - an extremely precious geological heritage situated at Paku Town, is formed after a long geological evolution. Late evening, transfer to Siniawan night market (operates from Fri to Sun only) where the street is lined with old wooden townhouses. You can find variety of local delicacies & snacks at own expense.



DISCLAIMER Images featured are for provisional purpose only. The sequence of the itinerary, meals and hotel arrangement are subject to the final adjustment of the local ground operator and flight schedule is subject to airline in use. We reserve the right to alter the sequence or change or amend the itinerary if necessary with or without notice especially some sightseeing are based on seasonal with no guarantee. All flight and hotel are subject to final confirmation. \*Term and conditions apply. Update 08 October 2024.



### DAY 4 SEMENGGOH ORANG UTAN -ANNAH RAIS LONGHOUSE - MAIN **BAZZAR – SUNSET RIVER CRUISE**

#### (Breakfast / L: local Bidayuh style / D: local restaurant )

After breakfast, depart for a 40-mins ride to Semenggoh Nature Reserve, experience a rare opportunity to enjoy close encounters with semi-wild orang utans. Then, visit one of the oldest Bidayuh's longhouse, greet by the local villagers with the welcoming drink "tuak" (locally brew rice wine). You will get the chance to learn to prepare the signature "ayam pansuh" or chicken cooked in bamboo tube and traditional music by the local. Local Bidayuh style lunch is served at the longhouse. Late afternoon, drop off at Main Bazaar where you can shop for local produces from pepper products, souvenirs and etc. Next, proceed for enjoy Sunset River Cruise to enjoy a breathtaking panoramic view of the Kuching skyline and the historical landmarks that dot the riverbank. After dinner then transfer back to hotel. Free at own leisure.

#### DAY 5 KUCHING **X** SINGAPORE

#### (Breakfast / MOB: X )

After breakfast, free and leisure till check-out hotel. Lunch at local eateries sample delicacies such as kolo mee, laksa Sarawak, kampua, kompia and more (own expense). Then, proceed to Kuching City tour with photo stop at the iconic White Cat Statue, MBKS and Darul Hana Bridge. Lastly, (if time permitted) will drop for last minute shopping with stop over at local produces outlet i.e., pepper products, bird nest, local and souvenirs before transfer to airport for departure home.

### **Hotel Details:**

Grand Margherita Hotel / Riverside Majestic Hotel The Waterfront Hotel or similar class

#### Flight Schedule: FlyScoot or Air Asia

SIN-KCH	(TR430) 1945-2110hr /OR/ (AK1776) 1145-1310hr
KCH-SIN	(TR431) 2200-2330hr /OR/ (AK1773) 1320-1450hr

\*AIRLINE (TR or AK) & Flight timing subject to change base on airline schedule with/without pre-notice

### **2024-2025** Group Departure Date:

20 - 24 NOV	04 - 08 DEC1	18 - 22 DEC		
08 - 12 JAN	05 - 09 FEB	19 – 24 FEB		
26 - 30 FEB	05 - 09 MAR	19 - 24 MAR		
*Others date pls refer to our sales representative				

WTStrave



















## 景点 特色

### 砂劳越 ~ 古晋

文化遗产步行游览 — 城市区游 H猫雕像, MBKS, 卡彭特街和寺廟, 老法院、布魯 倌、Darul Hana 橋拍照留念 或 其他...

- 婆羅洲文化博物館
  - 砂勞越文化村 及 45分钟传统舞蹈表演 巴烏金礦小鎮 / 风洞 寶靈山或佛洞
- - Tasik Biru (藍湖)

  - 帕庫岩石迷宮 新尧灣老城区週末夜市(僅限週<u>五至</u>週 日开放)
  - Semenggoh自然保护园区 (半野生紅
- 古晉日落河遊船



### 团队出发 – 配套包含:

- ✔ 往返航空经济舱机票(酷航或亚航)含机场税;

- ↓ Long Latin Bridger Latin Bridger
   ↓ 404晚酒店住宿、二人一室;
   ↓ 餐食順序根据行程提供;
   ↓ 导游全程以英文解说(视当地旅社安排);
   ▼ 餐食順序根据行程提供;
   ▼ 景点入门票;

### 团队出发 - 配套不包含:

- 航班位子选择及机上餐食;
- 马来西亚旅游税 RM10/房/晚, 酒店登记入住
- 时支付; 槟城州地方政府费(仅限槟城)RM3~RM10 之间/房/晚(根据酒店等级), 酒店登记入住时支
- 司机/导游小费 RM10/人/天;
- 领队小费 SGD2/人/天 (如有) ; 个人旅游保险(建议客人出发前购买);  $\boxtimes$
- 旅游签证(如需); 杂费或个人消费  $\boxtimes$

#### <u>备注:团队出发人数至少为10名成人。</u>

行程顺序如有更改, 恕不另行通知。 若中 英文行程有差异,请以英文版本行程为准。

#### 新加坡 🗶 砂劳越 古晋

### (机上用餐: X / 午: X / 晚: X)

傍晚抵达砂拉越古晉国际机场。當地代表見面並 迎接后,前往酒店辦理入住手续。

### 第二天 古晋文化遗产步行游览 –婆 羅洲文化博物館 –砂勞越文化村

#### (早餐 / 午: 当地餐厅 / 晚: 当地餐厅)

享用早餐后,早上出发进行**短途遺產步道步行** 帶您探索古晉的古老遺產和殖民建築,以了 解更多关于這座城市的资讯。步道上的一些標 誌性建築*,如老法院、布魯克紀念館、卡彭特* 街和寺廟。順便去當地一家已經营业了30多年 的咖啡店嘗試他們的招牌「鴉片咖啡」。接下 來参观**婆羅洲文化博物館**,该博物館展示了与 砂拉越当地人以及婆羅洲岛上其他人的历史和 文化遗产有关的文物。然后前往砂拉越文化村 这是一个独特的屡获殊榮的生活博物館,提 供有关当地文化和生活方式的咨询丰富的介紹 這次旅行的亮点是在乡村剧院观赏砂拉越各 民族部落的45分钟传统舞蹈。晚餐后送回酒。



### 第三天 巴烏金礦小鎮 - 藍湖 - 帕庫 岩石迷宮 – 新尧灣老城区週末夜市

#### (早餐 / 午: 当地餐厅 / 晚: X 夜市自费)

享用早餐后,早上前往**巴烏鎮**,這是一個前金礦 小鎮, 距离市区約一小時車程。接下來参观风洞 ,据说因洞内不断吹过的涼爽微风而得名。

然后,逗留在**宝灵山或佛洞。**下午在**蓝湖(Tasik** Biru)悠闲地散步,這是位於Bau的一个风景如画 的人工湖, Tasik Biru因其砷含量高而呈現不自 然的蓝色而得名。继续游览**帕庫岩石迷宮**—位於 帕庫鎮的极其珍貴的低质遗产,经过长期的低质 演化而形成。

傍 晚 時 分 , 前 往 **新 尧 灣 老 城 区 週 末 夜 市** (Siniawan) (限于週五至週日营业) ,街道兩旁 排列著古老的木制联排別墅。这里您可以自費品 尝各种当地美食和小吃。过后返回酒店。

DISCLAIMER Images featured are for provisional purpose only. The sequence of the itinerary, meals and hotel arrangement are subject to the final adjustment of the local ground operator and flight schedule is subject to airline in use. We reserve the right to alter the sequence or change or amend the itinerary if necessary with or without notice especially some sightseeing are based on seasonal with no guarantee. All flight and hotel are subject to final confirmation. \*Term and conditions apply. Update 08 October 2024.



### 第四天 Semenggoh自然保护园区 (半野生紅毛猩猩) - 比達友族长屋 古晉日落河遊船

#### (早餐 / 午: 当地Bidayuh风格 / 晚: 当地餐厅)

享用早餐后,出发40分钟车程前往Semenggoh **自然保护园区**,体验与半野生紅毛猩猩亲密接触 的难得机会。然后,參参观**比達友族最古老的長屋**之一,当地村民以欢迎饮品"tuak"(当地釀 造的米酒)迎接。您將有机会学习如何准备招牌"ayam pansuh"或用竹筒烹製的鸡肉,並聆听 当地人的传统音乐。長屋内享用当地Bidayuh风

下午时分,在主市集Main Bazzar停留,在这裡 您可以购买当地特产如胡椒粉产品、紀念品、手 工品等当地特产。接着,继续前往享受**日落河遊船**,欣赏古晉天际线和点缀河岸的历史地標的壮 丽全景。晚餐後送回酒店休息,后自由活动。

### 第五天 砂劳越 古晋 况 新加坡

### (早餐 / 机上用餐: X)

早餐后,自由活动至退房。

前往当地美食中心享用自费午餐如您可品嚐乾撈 麵、砂拉越叻沙、kampua、kompia 等美味佳 肴等... 然后前往**古晋市区游览**,並在標誌性的白 貓雕像、MBKS 和 Darul Hana 橋拍照留念。最 后(如果時間上允許)将可停留当地特产商店让 客人座最后一刻的购物乐趣,后送往机场准备启 程回家返回新加坡。谢谢您参与及留下与贵宾旅 运甜蜜的回憶!

Grand Margherita Hotel / Riverside Majestic Hotel / The Waterfront Hotel 或同等级

航班资料: 酷航 或 亚航

(TR430) 1945-2110hr /或/ (AK1776) 1145-1310hr SIN-KCH (TR431) 2200-2330hr /或/ (AK1773) 1320-1450hr KCH-SIN

注: \*以上航班时刻所显示的时刻表仅供参考,如有变动 恕不另行通知。

#### ズ 2024-2025 团体出发日期:

20 - 24 NOV	04 - 08 DEC1	18 - 22 DEC		
08 - 12 JAN	05 - 09 FEB	19 - 24 FEB		
26 - 30 FEB	05 - 09 MAR	19 - 24 MAR		
*如咨询其他出发日期,请咨询柜台人员~				

















